
R.Fico: V auguste bude vláda rokovať o DPH na potraviny
Predseda vlády SR Robert Fico 14.7.2015 počas žatevného výjazdu v PVOD Madunice v okrese
Hlohovec potvrdil, že vláda sa bude znížením DPH pri vybraných potravinách zaoberať už po letných
prázdninách.
 

 
Podľa premiéra už vláda, resp. ministerstvo pôdohospodárstva finišuje s prípravou zoznamu
výrobkov, na ktoré bude platiť od 1. januára 2016 znížená sadzba dane z pridanej hodnoty (DPH). Do
zoznamu sa dostanú hlavne čerstvé potraviny. Záujmom štátu totiž nie je cez zníženú 10% DPH
podporovať mrazené, alebo inak konzervované potraviny. Prioritou je cez úpravu DPH podporovať
domácich producentov. „Bola by chyba, keby sme zmenu neurobili. Môžeme si ju teraz dovoliť, lebo
momentálne nám to situácia umožňuje“, uviedol Róbert Fico pred poľnohospodármi.
 
Minister pôdohospodárstva Ľubomír Jahnátek predpokladá, že po prerokovaní návrhu zákona vládou
sa v septembri dostane úprava DPH aj na rokovací stôl NR SR. Približne v rovnakom čase chce začať
ministerstvo s úvodným monitoringom cien výrobkov v obchodoch. „Chceme robiť monitoring aj
v spolupráci s SPPK či Jednotou dôchodcov. Našim plánom je sledovať ceny produktov od septembra,
aby sme do konca roka videli v praxi význam celej akcie, kde a či sa cenotvorba v obchodoch
zneužíva. V monitoringu budeme pokračovať ešte aj minimálne tri mesiace po úprave DPH, ktorá
začne platiť od januára 2016“, dodal Ľ. Jahnátek.
 



 
M. Semančík: Samotná úprava DPH nestačí
 
Predseda Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory Milan Semančík víta návrh na
zníženie DPH. Premiérovi Robertovi Ficovi však zdôraznil, že samotná úprava cien niektorých
čerstvých potravín prostredníctvom nižšej DPH nepomôže. „Musíme na jednej strane zintenzívniť
výchovu spotrebiteľa a na strane druhej naučiť aj inštitúcie spadajúce pod verejnú či štátnu správu
a samosprávu, že prípravou jedla zo slovenských surovín sa podporí aj existencia slovenských
poľnohospodárov. Na to však potrebujeme mať vytvorené aj vhodné legislatívne podmienky, ktoré by
umožňovali nakupovať potraviny bez verejného obstarávania. Tých možností, kde by sme mohli
ponúknuť slovenské potraviny, je veľa – od verejných stravovacích zariadení, cez školské jedálne,
nemocnice, väznice“, zakončil predseda SPPK. Minister pôdohospodárstva Ľ. Jahnátek v tejto
súvislosti naznačil, že jeho rezort už pripravuje zmeny niektorých pravidiel týkajúcich sa verejného
obstarávania, o ktorých bude rokovať aj vláda.
 
Vedenie SPPK informovalo predsedu vlády aj o príčine súčasných problémov v odvetví. Podľa
predsedu Milana Semančíka totiž súčasný stav vychádza aj z nastavenia spoločnej
poľnohospodárskej politiky, ktorá prestala viazať dotáciu na produkciu. Zároveň mu načrtol
myšlienku zmeny kofinancovania Programu rozvoja vidieka po vzore okolitých krajín, ktoré navýšili,
respektíve plánujú navýšiť podiel domácej podpory, aby tak dosiahli vyššiu konkurencie schopnosť
svojich farmárov. Návrh SPPK spočíva v úprave kofinancovania PRV z 25% na 35% podpory zo
strany štátu.
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